

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT / OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - April 2025/ Avril 2025

(La version française suit la version anglaise)

Dear Community,

This week, I had the immense pleasure of getting out of the office, putting on work boots, a reflector vest, and a hard hat, and heading out to see carbon capture in action. This visit was to see the technology of neustark, a Swiss-founded company that is mineralizing CO2 into concrete for permanent storage. This is just one of the hundreds of innovative Swiss companies that are delivering sustainability solutions that will help us transition to a low-carbon, nature-positive, inclusive economy.

As a group of SFG members and I climbed a hill to see a mound of building material waste be crushed into usable pieces for future concrete production, one member rightly remarked, "in finance, we are so often behind a screen and a spreadsheet. It is great to put our feet on the ground and see what is actually happening."

And that is my message for you this month... don't forget to get outside. News alerts and social media notifications may have you stressed about the state of the world but going out into your community and checking out all the great things that are already underway is a surefire way to calm yourself and connect you back to what really matters.

Kali Taylor
Managing Director, SFG



INTERVIEW OF THE MONTH: NATALIE NICHOLLES, CAPITALS COALITION



"Financial metrics alone, centered around GDP and financial capital, are struggling to deliver the prosperity they once did. The polycrisis we face presents systemic risks that traditional financial indicators alone simply cannot capture. This is why updated metrics of success are not just important; they are essential for our collective future."

This month, SFG had the pleasure of chatting with Natalie Nicholles, Executive Director of the Capitals Coalition. SFG's Managing Director recently joined the Advisory Panel of the Capitals Coalition, which is a global, multistakeholder collaboration. It was launched in January 2020 and hosts over 370 leading organizations to accelerate the use of capitals thinking. Learn more about the capitals approach and how the coalition plans to scale it globally. [To the interview](#)

WHAT'S HAPPENING AT SFG?

Housewarming!**May 7, 2025 | 17-20h | Rue Chantepoulet 1, Geneva**

We're excited to announce that SFG, Building Bridges, SSF, SIFI will be hosting a Meet & Greet to celebrate the opening of our new offices at Rue Chantepoulet 1! Join us for a friendly gathering to discover our new "Maison de la finance durable", connect with the teams, and toast to this new chapter. [Register here](#)

Save the date: June 4th, 2025 General Assembly

Mark your calendars and save the date to join us for our 2025 General Assembly. Official agenda and documents for review by members will be circulated in the coming weeks.

Welcome New Members!

SFG is proud to welcome two new institutional members to our community - [Agora Capital](#) and [Coginta](#)!

**SFG LAW REVIEW: EU OMNIBUS****Written by Oberson Abels**

The EU Omnibus Package provides for a major regulatory revision aimed at simplifying and clarifying sustainability reporting obligations for companies operating in the European market. This legislative proposal from the EU Commission introduces adjustments to the Corporate Sustainability Reporting Directive (CSRD), the Corporate Sustainability Due Diligence Directive (CSDDD), the EU Taxonomy and the Carbon border Adjustment Mechanism, significantly reducing the compliance burden for many businesses, with the goal of enhancing EU competitiveness. This piece highlights the most relevant changes to the CSRD and CSDDD and their potential impact on Swiss entities. [Read now](#)

FOR YOUR RADAR

Call for Survey Participants: Impact Investing in Switzerland

The University of Geneva is leading an interdisciplinary research project — funded by the Swiss National Science Foundation — exploring the evolving landscape of impact investing in Switzerland. (More information [here](#))

The project seeks to:

- Clarify how impact investing is understood across sectors
- Identify key **barriers and incentives** to sustainable adoption
- Evaluate current **legal and regulatory frameworks**
- Explore **behavioral motivations** behind investment decisions

As a first step, the project is gathering empirical data through a **15-minute survey** to better understand current perceptions, practices, and preferences in Switzerland's impact investing ecosystem.

Nature Finance Forum Europe 2025

Monday, April 28th, 2025 | Pullman Montparnasse, Paris

Co-located with the [Sustainable Investment Forum Europe](#) in Paris and in partnership with UNEP-FI, the Nature Finance Forum Europe will take place on 28th April and convene 200 senior executives looking to catalyse capital flows into nature markets and projects. The Forum will bring institutional investors together with specialist nature funds, corporations and nature-based project operators developing investable, nature-regenerative solutions. **SFG members receive 25% off** for both forums. [Register now](#) and members can access discount codes in the [SFG community platform](#).

Swiss Climate Reporting Forum 2025

Wednesday, May 14th, 2025 | SIX ConventionPoint, Zürich

The [Swiss Climate Reporting Forum](#), organized by GreenBuzz, Celsius Pro, and Pelt8, now in its 3rd edition, leads the conversation in Switzerland and beyond on climate reporting and business transition. The Forum brings together experts to show how companies can leverage reporting to gain a competitive edge. **Sustainable Finance Geneva is pleased to offer its members a 15% discount** as an Institutional Partner for the forum. Members can access a discount code in the [SFG community platform](#) and [register here](#).

Launch of the Swiss Convention des Entreprises pour le Climat (CEC)

The Swiss Convention des Entreprises pour le Climat (CEC) is launching a program in French-speaking Switzerland to make the shift from an extractive to a regenerative economy irresistible by 2030. The program will accompany leading decision-makers to rethink their business models within the framework of planetary boundaries. Launching in September, the program is recruiting companies to participate. Learn more on the [CEC website](#) and apply [here](#).

Impact Accounting Fishbowl 2025**April 23, 2025 | Mission of Switzerland to the EU (Brussels)**

The Value Balancing Alliance is hosting a discussion on impact accounting, specifically the bridges and gaps between compliance and innovation in sustainability reporting by connecting policymakers, business leaders, and standard-setters. Discussions will focus on the challenges and opportunities presented by current reporting frameworks, the role of financial products and impact valuation in the transition to net-zero, and enhancing the usability and comparability of sustainability information. The event aims to provide clarity and a shared understanding of developments such as the Sustainability Omnibus, ultimately fostering more effective and impactful sustainability reporting practices. [Register here](#).

SUSTAINABLE FINANCE NEWS

- **Ethos calls for increased due diligence obligations for Swiss companies**

Ethos, alongside 22 institutional investors, published an investor statement to urge the Swiss Parliament and Federal Council to strengthen corporate due diligence obligations on human rights and the environment to align with evolving EU standards and maintain Switzerland's competitiveness. They highlight the financial and reputational risks of inadequate due diligence and stresses that robust, transparent, and risk-based regulation benefits both companies and investors. [Ethos Investor Statement](#)

- **Perspectives on sustainable bonds**

Sustainable bond issuance is set to grow in 2025, supported by strong investor demand, evolving regulations like the EU Green Bond Standard, and rising corporate and sovereign engagement. Experts highlight key trends such as transition bonds, blended finance, and innovation in emerging markets,

reinforcing sustainable finance as a resilient global tool despite political headwinds. [Environmental Finance](#).

VERSION FRANÇAISE

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

Chère communauté,

Cette semaine, j'ai eu l'immense plaisir de sortir du bureau, d'enfiler des bottes de travail, un gilet réfléchissant et un casque de protection, et d'aller voir un projet de captage et stockage du dioxyde de carbone en action. Cette sortie avait pour but de découvrir la technologie de neustark, une entreprise fondée en Suisse qui minéralise le CO2 dans le béton afin de le capturer de façon permanente. Ce n'est là qu'une des centaines d'entreprises suisses innovantes qui proposent des solutions de développement durable qui nous aideront à passer à une économie à faible émission de carbone, respectueuse de la nature et inclusive.

Alors qu'un groupe de membres de SFG et moi-même grimpons une colline pour voir un monticule de déchets de matériaux de construction être broyés en morceaux utilisables pour la production future de béton, un membre a fait remarquer à juste titre que « dans la finance, nous sommes si souvent derrière un écran et une feuille de calcul. C'est formidable d'aller sur le terrain et de voir ce qui se passe réellement ».

Et c'est le message que je vous adresse ce mois-ci... n'oubliez pas de sortir. Les alertes d'actualité et les notifications des médias sociaux peuvent vous stresser sur l'état du monde, mais partir à la rencontre de votre communauté et découvrir toutes les belles initiatives déjà en cours est un excellent moyen de retrouver votre calme et de vous ramener à ce qui compte vraiment.

Kali Taylor
Directrice, SFG



INTERVIEW DU MOIS : NATHALIE NICHOLLES, CAPITALS COALITION



« Les métriques financières seules, centrées sur le PIB et le capital financier, peinent à offrir la prospérité qu'elles procuraient autrefois. La polycrise à laquelle nous faisons face présente des risques systémiques que les indicateurs financiers traditionnels ne peuvent à eux seuls capturer. C'est pourquoi des métriques de succès actualisées ne sont pas seulement importantes ; elles sont essentielles pour notre avenir collectif. »

Ce mois-ci, SFG a eu le plaisir d'échanger avec Natalie Nicholles, directrice exécutive de la Capitals Coalition. La directrice générale du SFG a récemment rejoint le comité consultatif de la Capitals Coalition, une collaboration mondiale et multipartite. Lancée en janvier 2020, la Capitals Coalition rassemble plus de 370 organisations de premier plan pour accélérer l'adoption de la pensée fondée sur les capitaux. Découvrez cette approche innovante et la manière dont la coalition prévoit de la diffuser à l'échelle mondiale. [Aller à l'interview](#)

QUOI DE NEUF À SFG

Crémaillère !

7 mai 2025 | 17-20h | Rue Chantepoulet 1, Genève

Nous avons le plaisir de vous annoncer que SFG, Building Bridges, SSF et SIFI organisent un apéritif pour célébrer l'ouverture de nos nouveaux bureaux à la

Rue Chantepoulet 1 ! Rejoignez-nous pour un moment convivial afin de découvrir notre maison de la finance durable, rencontrer nos équipes et porter un toast à ce nouveau chapitre. [Inscrivez-vous ici](#)

Réservez la date : 4 juin, Assemblée Générale

Notez la date dans vos agendas et rejoignez-nous pour notre Assemblée Générale. Les invitations officielles seront envoyées dans les prochaines semaines.

Bienvenue aux nouveaux membres !

SFG est fier d'accueillir deux nouveaux membres institutionnels au sein de notre communauté - [Agora Capital](#) et [Coginta](#)!



REVUE DE DROIT DE SFG : OMNIBUS DE L'UE

Écrit par Oberson Abels

Le Paquet Omnibus de l'Union européenne (UE) prévoit une révision réglementaire majeure visant à simplifier et clarifier les obligations de reporting en matière de durabilité pour les entreprises opérant sur le marché européen. Cette proposition législative de la Commission européenne introduit des ajustements à la Directive relative à la publication d'informations en matière de durabilité par les entreprises (CSRD), la Directive sur le devoir de vigilance des entreprises en matière de durabilité (CSDDD), le Règlement sur la taxonomie et le Mécanisme d'ajustement carbone aux frontières, réduisant ainsi considérablement la charge de conformité pour de nombreuses entreprises afin d'améliorer la compétitivité de l'UE. La présente newsletter met en évidence les modifications les plus pertinentes apportées à la CSRD et à la CSDDD ainsi que les conséquences potentielles pour les entreprises suisses. [Lisez maintenant.](#)

BON À SAVOIR

Appel aux participants à l'enquête : L'investissement d'impact en Suisse

L'Université de Genève dirige un projet de recherche interdisciplinaire - financé par le Fonds national suisse de la recherche scientifique - qui explore l'évolution du paysage de l'investissement d'impact en Suisse. (Plus d'informations [ici](#))

Le projet vise à

- clarifier la manière dont l'investissement d'impact est compris dans les différents secteurs
- Identifier les principaux **obstacles et incitations** à une adoption durable
- Évaluer les **cadres juridiques et réglementaires** actuels
- Explorer les **motivations comportementales** qui sous-tendent les décisions d'investissement

Dans un premier temps, le projet recueille des données empiriques par le biais d'une **enquête de 15 minutes** afin de mieux comprendre les perceptions, les pratiques et les préférences actuelles dans l'écosystème de l'investissement d'impact en Suisse.

Nature Finance Forum Europe 2025

Lundi 28 avril 2025 | Pullman Montparnasse, Paris

Organisé en parallèle du [Sustainable Investment Forum Europe](#) à Paris et en partenariat avec l'UNEP-FI, le Nature Finance Forum Europe se tiendra le 28 avril et réunira 200 cadres dirigeants désireux de catalyser les flux de capitaux vers les marchés et projets liés à la nature. Ce forum rassemblera des investisseurs institutionnels, des fonds spécialisés dans la nature, des entreprises et des porteurs de projets axés sur des solutions régénératrices et investissables fondées sur la nature. **Les membres de la SFG bénéficient de 25% de réduction pour les deux forums.** [Inscrivez-vous dès maintenant](#) et les membres pourront accéder aux codes de réduction sur la [plateforme co](#)

Swiss Climate Reporting Forum 2025

Mercredi 14 mai 2025 | SIX ConventionPoint, Zürich

Le [Swiss Climate Reporting Forum](#), organisé par GreenBuzz, Celsius Pro et Pelt8, qui en est à sa troisième édition, mène la conversation en Suisse et au-delà sur le reporting climatique et la transition des entreprises. Le Forum rassemble des experts pour démontrer comment les entreprises peuvent tirer

parti du reporting pour renforcer leur avantage concurrentiel. **Sustainable Finance Geneva a le plaisir d'offrir à ses membres un rabais de 15%** en tant que partenaire institutionnel du forum. Les membres peuvent accéder à leur réduction sur [la plateforme communautaire de SFG](#) et [inscrivez-vous ici](#).

Lancement de la Convention des Entreprises pour le Climat (CEC) Suisse

La Convention des Entreprises pour le Climat (CEC) lance un programme en Suisse romande pour soutenir la transition d'une économie extractive vers une économie régénérative. L'objectif étant de développer une compréhension systémique des pressions exercées sur les écosystèmes, de co-construire une feuille de route alignée avec les limites planétaires, et de renforcer la coopération intersectorielle sur le territoire. Il offre également des outils concrets pour diffuser les transformations engagées en interne et mobiliser les parties prenantes autour d'une gouvernance régénérative. Apprenez-en plus sur le [site de la CEC](#) et contactez les via [ce formulaire](#).

Comptabilité d'impact Fishbowl 2025

23 avril 2025 | Mission de la Suisse auprès de l'UE (Bruxelles)

La Value Balancing Alliance organise une discussion sur la comptabilité d'impact, en particulier sur les synergies et les écarts entre la conformité et l'innovation dans les rapports de durabilité, en mettant en relation les décideurs politiques, les chefs d'entreprise et les références en matière de normes. Les discussions porteront sur les défis et les opportunités présentés par les cadres de reporting actuels, le rôle des produits financiers et de l'évaluation de l'impact dans la transition vers le net-zéro, et l'amélioration de la facilité d'utilisation et de la comparabilité des informations sur le développement durable. L'événement vise à apporter de la clarté et une compréhension commune des développements tels que la législation Omnibus, afin de favoriser des pratiques de reporting plus efficaces et plus percutantes en matière de développement durable. [Inscrivez-vous ici](#).

ACTUALITÉS SUR LA FINANCE DURABLE

- **Ethos demande un renforcement du devoir de diligence des entreprises suisses.**

Ethos, aux côtés de 22 investisseurs institutionnels, a publié une déclaration appelant le Parlement et le Conseil fédéral suisses à renforcer les obligations de

diligence raisonnable des entreprises en matière de droits humains et d'environnement. L'objectif est d'aligner la Suisse sur les normes européennes en évolution et de préserver sa compétitivité. La déclaration souligne les risques financiers et réputationnels liés à une diligence insuffisante, et affirme qu'une réglementation rigoureuse, transparente et fondée sur les risques est bénéfique tant pour les entreprises que pour les investisseurs. *Déclaration des investisseurs d'Ethos*



Powered by Glue Up

All-in-one CRM Software for Growing Communities